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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága üléséről 
 
Az ülés  

időpontja: 2019. február 25. 

helye: Csengelei Közös Önkormányzati Hivatal Pusztaszeri Kirendeltsége 

ülésterme 

(6769 Pusztaszer, Kossuth u. 45.) 

minősítése: nyilvános 

jellege: rendes 

 

sorszáma: 2019/2 

 
Jelen vannak: 
 Sági Mihály elnök 

Kósáné Buknicz Mária tag 

Kovács Andrásné tag 

Máté Gábor polgármester 

dr. Jaksa Tibor aljegyző 

Tóth Mónika jegyzőkönyv-vezető 

Hiányzik: 

- igazoltan: - 

- igazolatlanul: - 

 
Sági Mihály elnök: Megállapítom, hogy a három fős tagságból mindenki jelen van, 
határozatképesek vagyunk, ezennel a bizottsági ülést megkezdjük. Köszöntöm a polgármester 
urat, jegyző urat, illetve a napirendi pont meghívottját. Kérdezem, hogy más napirendi pontra van-
e javaslat? 
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Szeretném mondani, hogy a mai postával érkezett meg Dr. Nagy 
Zsoltnak az előterjesztés-kiegészítése. Nem tudom, mit tudnánk vele kezdeni, egyébként sem volt 
nagyon időnk érdemben foglalkozni vele. Kérdés, hogy a képviselő-testületi ülésen téma lehet-e, 
vagy majd akkor következő hónapban.  
 
Máté Gábor polgármester: Ne foglalkozzunk most ezzel, majd az egyebek között elmondom, 
hogy mire jutottunk. Olyan megoldást találtunk a múlt testületi ülésen, hogy a Szerapisz Kft nem 
fog anyagi nehézségekbe ütközni miattunk.  
 
Sági Mihály elnök: Akkor a bizottság a kiadott napirendi pontok szerint fog dolgozni. Aki ezzel 
egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
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7/2019.(II.25.)EB. határozat 
 
Tárgy: Napirendi pontok elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága elfogadta az alábbi 
napirendi pontok megtárgyalását: 
 
1.) Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2019. évi költségvetéséről 
2.) Adósságot keletkeztető ügyletekből eredő fizetési kötelezettségek költségvetési évet követő 

három évre várható összegének megállapítása 
3.) Rendelet-alkotás a helyi közművelődési feladatok ellátásáról 
4.) Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi rendezvényterve 
5.) Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi közművelődési szolgáltatási terve 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
1. napirendi pont: Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2019. évi költségvetéséről 
 
Sági Mihály elnök: Az első napirendi pont rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2019. évi 
költségvetéséről. Van-e hozzá kiegészítés az anyaghoz, vagy a múltkorihoz, amit nem vettünk 
észre a változás során?  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: A működési célú kiadások, ez a hatodik oldalon van, 
abban történt változás. A járó beteg szakellátás, ügyelet az lecsökkent a tavalyi szintre, én azt 
tettem bele, a múltkoriba emelt összeg volt, csak aztán Gáborék beszéltek a társulási ülése. Mivel 
az újat még nem fogadják el, az új javaslatot, amit benyújtottak ezért egyelőre úgy gondoltuk, 
hogy hagyjuk a tavalyi szintet benne, ami 2 711 000 forint. A többcélú társulásnál a gyerekjóléti 
szolgálat és szociális központ feladataira meg van külön az érdekeltségi hozzájárulás ez magasabb 
összeg, mint a tavalyi, 830 000 forintot kérnek a gyerekjóléti szolgálatra, ez tavaly olyan 450 000 
forint körül volt. Most valószínű kevesebb a feladatalapú finanszírozásuk az államtól és ezért bele 
kell pótolnunk. Az óvodafinanszírozás emelkedett valamennyire, de az is ebből kifolyólag. A közös 
hivatal finanszírozása valamelyest csökkent a tervezet alapján a tavalyihoz képest. Nekem, amit 
átküldött Csengele, hogy ennyit kérnek finanszírozni, de még a zárszámadást nem láttam, hogy 
egyáltalán mennyi volt a tavalyi, amit fölhasználtak, mindenesetre kevesebbet kérnek. Én ott látok 
jelentős összegű maradványt benne, hogyha az olvasat jó, amit most átküldtek a tavalyira is, 
valószínűleg ezért terveztek kevesebbet. Ez majd akkor derül ki, ha meg lesz a zárás. Nem hozzá 
kell raknunk, hanem valószínűleg vissza fogunk kapni. Ez az, amin változtattunk, meg bele tettük a 
fejlesztési részt, a sportépület zárt szennyvízakna kiépítésére 1 500 000 forintot meg a termelői 
piac bejáró építésére 550 000 forintot. A dologi kiadásoknál lett még kiemelve karbantartási, 
javítási költségekre, de ez nem emelt összeg, hanem ezen belül 330 000 forint plusz Áfa az, amit 
önkormányzati hivatalfestésre, karbantartásra terveztünk még be. Van-e még valami?  
 
Máté Gábor polgármester: Van igen, beszéltük a parkosításról, öntözőrendszerről, az nincs most 
ide betéve, több oknál fogva, amikor realizálódik, akkor emeljük át majd a megfelelő helyre, ahol a 
legcélszerűbb lesz könyvelni. El fogom mondani testületi ülésen is, hogy nem feledkeztünk meg 
róla, folyamatban van, csak most nincs nevesítve a költségvetésbe, illetve a tartalék terhére fog 
menni.  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Én úgy gondolom, hogy ennyi, amit változtattunk 
benne, de ha van kérdésetek, akkor szívesen válaszolok.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én, ha itt vagyunk a hatodik oldalon, akkor szeretném megkérdezni, 
hogy a következő a működési célú támogatás az államháztartáson kívülre ott 6 634 900 forint volt 
írva, most miért van 26 000 000, még az előzőbe is a másik összeg volt. Elírás?  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Valószínűleg igen.  
 
Sági Mihály elnök: Ezt majd a testületi ülésen is mond már el, mielőtt Gábor átadja a szót, mert 
akkor valószínűleg mindenkinek ez az anyag ment ki.  
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Kovács Andrásné tag: Én kérdezni szeretném, hogy a Pusztaszer Községért Közalapítványnak 
1 500 000 forint támogatás, azért mert már sok mindenre akarunk adni?  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Ez minden évben be van tervezve, eredeti 
előirányzatba, úgy kértétek hogy minden évben az 1 500 000 forint legyen betervezve, átadásra 
kerül és ezen fölül a képviselői alapból is megy összeg.  
 
Máté Gábor polgármester: Ezért nincsen civil szervezettámogatás, ezen keresztül megy a 
támogatás.  
 
Kovács Andrásné tag: Ez volt az egyik kérdésem, a másik pedig a Humán kapacitások fejlesztése 
a kisteleki járásban EU projekt ösztöndíj támogatás 600 000 forint.  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Az EU projektnek az ösztöndíj támogatása. Öt gyerek 
van, aki részt vesz ebben a projektben, 10 000 forintot kapnak gyermekenként, de ez mind EU-s 
pénzből megy, ennek nincs önereje. Ez az éves kiadási szint, ami ide be van tervezve, egyébként 
erre ideutalták a pénzt már tavaly.  
 
Kovács Andrásné tag: Én ezeket néztem, meg amit minden évben az előző évi tartalék, 
körülbelül azonos az előző évivel, és ha az nincs benne, akkor negatív a mérlegünk és ez most jó, 
hogy van, tavaly talán maradt is és nullára kifutott a tervezéssel a bevétel illetve a kiadások. Azt 
szeretném kérdezni, hogy ebben az évben is esetleg lesz annyi a költségvetésbe, hogy ha nem is 
az egész tartalék marad meg, hanem mondjuk kétharmad része.  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Ez attól függ, mire szeretnétek fölhasználni. A 
fogorvosi szék vásárlást tavaly akkor a pályázatnak az önerő része az egészségházhoz meg a 
piachoz is kellett önerőt tenni és ez azért jelentős összeget elvitt a tavalyi tartalékból. Ez csupán 
attól függ, hogy mennyire szeretnétek felhasználni.  
 
Máté Gábor polgármester: Reméljük, hogy idén is még sokat föl tudunk belőle használni, mert a 
Magyar Falu program keretében még nem tudjuk, hogy milyen önerőt kell vállalni, egyáltalán mit 
vállalhatunk. Jelen információm szerint polgármesteri hivatalra 30 000 000 forintot lehet majd 
rákölteni, most 40 000 000 forintot adtunk vissza, mert 53 000 000 forintba került volna a 
beruházás, igaz itt mi mondhatjuk meg, hogy mi tartalmazzon és az már jó. Ha azt mondom, hogy 
kicseréljük az ablakokat, meg a tetőt, és ez kijön 30 000 000 forintból akkor azt mondom, hogy jó. 
A többivel nem is nagyon akarunk foglalkozni, mert a hőszigetelés az vagy kell vagy nem. Mondjuk 
akadálymentesítés nem ártana, ha azt meg tudnánk csinálni, de sokkal kevesebb kötelezettséget 
várok majd tőle.  
 
Kovács Andrásné tag: Köszönöm szépen.  
 
Sági Mihály elnök: Csak azt szeretném megkérdezni, hogy ha véletlenül megszaporodik az 
egyetemre, főiskolára járók száma, és igényelnek, akkor több pénzünk lesz, mint 160 000 forint 
vagy, csak amit beterveztünk a Bursa Hungaricánál?  
 
Máté Gábor polgármester: Van tartalékunk. Ez a mi döntésünk, bár úgy lenne, hogy minél 
többen lennének. Régebben volt, hogy hat-nyolc támogatottunk is volt, de most ez a négy-öt körüli 
beállni látszik.  
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen. Elfogadásra javasolj a bizottság a napirendi pontot. Aki 
ezzel egyetért, kérem, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
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8/2019.(II.25.)EB. határozat 
 
Tárgy: Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2019. évi költségvetéséről 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a községi 
Önkormányzat 2019. évi költségvetéséről szóló rendelet-tervezetet a Képviselő-testületnek 
elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
2. napirendi pont: Adósságot keletkeztető ügyletekből eredő fizetési kötelezettségek 
költségvetési évet követő három évre várható összegének megállapítása 
 
Sági Mihály elnök: Második napirendi pont, adósságot keletkeztető ügyeletekből eredő fizetési 
kötelezettségek költségvetési évet követő három évre várható összegének megállapítása, ezt 
minden évben megcsináljuk, de sok értelme nincs.  
 
Kovács Henriett gazdálkodási ügyintéző: Ez azért van így, mert ha likvidhitelre lenne 
szükségünk, akkor ez a keret ameddig igénybe vehetjük, vagy ha bármilyen finanszírozásra lenne 
szükségünk. Annak ellenére, hogy nem tervezünk a költségvetésbe semmi ilyesmit, ezt el kell 
fogadtatni a stabilitási törvény szerint.  
 
Sági Mihály elnök: A bizottság elfogadásra javasolja. Aki egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
9/2019.(II.25.)EB. határozat 
 
Tárgy: Adósságot keletkeztető ügyletekből eredő fizetési kötelezettségek költségvetési évet követő 

három évre várható összegének megállapítása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága az adósságot 
keletkeztető ügyletekből eredő fizetési kötelezettségek költségvetési évet követő három évre 
várható összegének megállapításáról szóló előterjesztést a Képviselő-testületnek elfogadásra 
javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
3. napirendi pont: Rendelet-alkotás a helyi közművelődési feladatok ellátásáról 
 
Sági Mihály elnök: Harmadik napirendi pont, rendelet-alkotás a helyi közművelődési feladatok 
ellátásáról. Átadom a szót a bizottság tagjainak. Rendelet-tervezet az új munkakör beállítása 
során, amit majd csinálni kell.  
 
Máté Gábor polgármester: Ettől függetlenül is ezt meg kellene hozni, ami döntésünk lehet az, 
hogy a 3. bekezdésnek vannak különböző alpontjai alapszolgáltatások címén, hogy ezek közül mi 
az, amit mi vállalni akarunk. Nem akarunk sokat vállalni, egy kötelező egyet pedig hozzá kell tenni. 
Az összes többire nekünk nincs se lehetőségünk, se kapacitásunk. Mi a hármas pont a és b pontját 
javasoljuk mi vállaláskén. Az a kötelező, a b-be pedig sok mindent bele tudunk tenni, és azokat 
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lefedi, amiket mi itt a faluban már egyébként is csinálunk. Az összes többi sokkal nagyobb 
infrastruktúrát, humán felkészültséget, humán erőforrást igényelne. Ezt nem javasoljuk, hogy 
ezekbe belemenjünk.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én az utolsó oldalon a közművelődési tevékenység finanszírozása és 
személyi feltételeinél a harmadik pontban hogy van az, hogy az önkormányzat közművelődési 
pályázat esetén a szükséges önrészt az éves költségvetési rendeletben biztosíthatja. Ez azt jelenti, 
hogy tőlünk függ, hogy biztosítjuk-e vagy sem?  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Nyilván. Ez már régi adóssága az önkormányzatnak, hogy a 
közművelődéssel mint kötelező önkormányzati feladatellátással kapcsolatban ezt a rendeletet 
megalkossuk. Azért voltunk ilyen mulasztásba, mert se helyünk nem volt, amit bele tudtunk volna 
írni ebbe a rendeletbe meghatározásképpen, sem pedig szakemberünk. Fizikailag nem létezett 
olyan épület, a könyvtár és művelődési ház elbontásakor pláne meg is szűnt ez az egész történet, 
amire rá tudtuk volna fogni, hogy ez az úgynevezett közösségi színtér. Egy pár éve volt itt 
folyamatban egy pályázat az IKSZT-s, az Integrált Közösségi és Szolgáltató Tér, még a 
tűzoltószertár átalakítása volt annak idején tervbe véve. Ez is sajnos megfeneklett, most értünk 
abba az állapotba, hogy a Szocit ki tudjuk nevezni közösségi térnek, és adódott egy lelkes 
kolleganő, akik majd ezt kézbe veszi. Egyébként valóban én is mindig azon vagyok, hogy a lehető 
legminimálisabbra szorítsuk a vállalásainkat, annál kevesebb dolog, ami központilag számon 
kérhető rajtunk, ehhez képes nagyon jól tudjuk, hogy itt helyben hogyan mennek a dolgok. Ennek 
a két közművelődési alapszolgáltatásnak, amit jogszabály alapján be kell vállalnunk, illetve 
bevállalhatunk, annak meg tudunk felelni.  
 
Máté Gábor polgármester: Sőt azt gondolom e nélkül is, már eddig is megfeleltünk.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Egyébként ez kormányzati szintén eléggé föl van kapva, hogy próbálják 
meg az önkormányzatok rendbe tenni ezeket a helyi közművelődési feladatokat. Van egy 2018-as 
kormányrendelet is, ami határidőket ad 2020. december 31-ig, hogy bizonyos személyi, tárgyi 
feltételeknek meg tudjon felelni minden önkormányzat, nem biztos, hogy csak ezen múlik, hogy 
van, pénz vagy van ember, majd látjuk. 
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen. Van-e kiegészítés?  
 
Kovács Andrásné tag: Csak annyit szeretnék kérdezni, hogy ezek a szükséges eszközök a 
rendelkezésre állnak vagy most kell még beszerezni.  
 
Máté Gábor polgármester: Meg van minden.  
 
Sági Mihály elnök: Elfogadásra javasolja a bizottság. Aki ezzel egyetért, kérem, kézfelemeléssel 
jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
10/2019.(II.25.)EB. határozat 
 
Tárgy: Rendelet-alkotás a helyi közművelődési feladatok ellátásáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a helyi 
közművelődési feladatok ellátásáról szóló rendelet-tervezetet a Képviselő-testületnek elfogadásra 
javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
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4. napirendi pont: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi rendezvényterve 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont a rendezvényterv.  
 
Máté Gábor polgármester: Itt gyakorlatilag összeszedtük az összes civil szervezetnek az előre 
tervezhető rendezvényeit. Nincs minden rendezvény benne, a Dalárdának további rendezvényei 
vannak, nyilván ezek leginkább rájuk vonatkoznak, ezért nem raktuk ide bele. Vannak olyan 
rendezvények, amiket taktikai okokból nem tettünk bele például a Kossuth utcának az utcabálját 
először benne volt, aztán úgy döntöttünk, hogy kivesszük, mellé állunk a rendezvénynek. Ahol nem 
tudjuk a pontos időpontját, mert szervezés alatt van, azokat csak a hónaphoz írtuk be. Vissza 
kellett fognom a szervezésben részt, vevőket, mert nagyon eleresztették a fantáziájukat, 
mondtam, ha ők benne vannak és csinálják akkor oda állunk mellé maximálisan. Gondolok itt olyan 
új dolgokra, mint az Advent, amire azt mondtam, hogy legyen egyházi, az iskola és az egyház 
szervezze meg az Adventet úgy, ahogy van, volt lakossági igény rá. Mondtam, hogy semmi 
akadálya, de az önkormányzat nem fog Adventet szervezni, mert az egyházi ünnep, Imre atyával 
beszéltem, azt mondta maximálisan rendben, van. Így az Advent esetében az egyház mellé 
odakerült az iskola is, mint szervező.  
 
Sági Mihály elnök: A szeptember 21-ei főzőverseny valószínűleg egy héttel később lesz.  
 
Máté Gábor polgármester: Nem, ez egyeztetés alapján van. Nincs jelentősége, lehet későbbre 
rakni. A gondolatunk az volt hogy 28 és 21-e között az Edit döntött, hogy mikor legyen, mert 5-én 
meg már ott van a Szüreti bál.  
 
Sági Mihály elnök: Az volna még a kérdésem, hogy Október 12. már biztos?  
 
Máté Gábor polgármester: Igen valószínű, utána nap, választások vannak, bár még nincs 
meghirdetve, én úgy hallottam, hogy Október 13-án lesz. A Homoktaposók ezt a dátumot 
választották.  
 
Sági Mihály elnök: Jó, akkor lehet, hogy megbeszélem a kollegákkal a dolgot és átrakjuk a 
sakkversenyt arra a napra.  
 
Máté Gábor polgármester: Még bármit lehet, a legtöbb nem kőbe vésett dátum, minden rajtunk 
múlik.  
 
Sági Mihály elnök: A rendezvénytervet elfogadásra javasoljuk. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel 
jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
11/2019.(II.25.)EB. határozat 
 
Tárgy: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi rendezvényterve 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága Pusztaszer Községi 
Önkormányzat 2019. évi rendezvénytervét a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
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HATÁROZATOK JEGYZÉKE 
 
Sorszám Tárgy Határidő 

7/2019.(II.25.)EB. határozat Napirendi pontok elfogadása azonnal 
8/2019.(II.25.)EB. határozat Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2019. 

évi költségvetéséről 
azonnal 

9/2019.(II.25.)EB. határozat Adósságot keletkeztető ügyletekből eredő 
fizetési kötelezettségek költségvetési évet 
követő három évre várható összegének 
megállapítása 

azonnal 

10/2019.(II.25.)EB. határozat Rendelet-alkotás a helyi közművelődési 
feladatok ellátásáról 

azonnal 

11/2019.(II.25.)EB. határozat Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi 
rendezvényterve 

azonnal 

12/2019.(II.25.)EB. határozat Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi 
közművelődési szolgáltatási terve 

azonnal 

 






